

Courses offered in French by the Department of Romance Studies
(Winter Semester, B.A. Level)
Credits: 3+3 (2 SWS)
!!!Taught in French!!!!!!

Module	Module Element	Course Examples	Contents
Study Programme B.A. Language, Communication and Economics in Europe			
French Culture/ Französische Landeskunde und Wirtschaftssprache EWK-M 5	Civilisation française	Découvrir la France par son territoire (Winter 2018) Civilisation: Découvrir la France par son territoire (Winter 2017) Découvrir la France par son territoire (Winter 2016)	<p>Learning outcomes / Competencies</p> The students <ul style="list-style-type: none"> - learn to analyse and present specific aspects of French regional studies - acquire an understanding of the country's historical development in the European context and its political and economic structures - are familiarized with the vocabulary, style and structure of business- and occupation-related texts - can deal with stereotypes in a reflective manner - expand their intercultural competencies - will be able to promote public interest in France as a country and pass on their knowledge. <p>Contents</p> Students are given a chronological overview of the history of France in a European context. The most important events are selected and studied in greater depth using original texts. <hr style="border-top: 1px dashed black;"/> <p>Lernergebnisse (learning outcomes) / Kompetenzen</p> Die Studierenden <ul style="list-style-type: none"> - lernen, spezifische Aspekte der französischen Landeskunde zu analysieren und darzustellen

			<ul style="list-style-type: none"> - erwerben ein Verständnis der historischen Entwicklung des Landes im europäischen Kontext sowie seiner politischen und wirtschaftlichen Strukturen - werden mit Wortschatz, Stil und Struktur wirtschafts- und berufsbezogener Textsorten vertraut gemacht - können reflektiert mit Stereotypen umgehen - erweitern ihre interkulturelle Kompetenz - werden in die Lage versetzt, das Interesse für Frankreich zu fördern und ihre Kenntnisse weiterzugeben. <p>Inhalte Die Studierenden erhalten einen chronologischen Überblick über die Geschichte Frankreichs im europäischen Kontext. Dabei werden die wichtigsten Ereignisse herausgegriffen und mithilfe von Originaltexten tiefergehend betrachtet.</p>
<p>French Culture/ Französische Landeskunde und Wirtschaftssprache</p> <p>EWK-M 5</p>	<p>Français économique et commercial</p>	<p>Le français de l'entreprise (Winter 2018)</p> <p>Le français de l'entreprise (Winter 2017)</p>	<p>Learning outcomes / Competencies The students</p> <ul style="list-style-type: none"> - learn to analyse and present specific aspects of French regional studies - acquire an understanding of the country's historical development in the European context and its political and economic structures - are familiarized with the vocabulary, style and structure of business- and occupation-related texts - can deal with stereotypes in a reflective manner - expand their intercultural competencies - will be able to promote public interest in France as a country and pass on their knowledge. <p>Contents Students are introduced to the French business language. They acquire knowledge of French business structures as well as of the political and legal framework for entrepreneurial activity in France.</p> <p>-----</p> <p>Lernergebnisse (learning outcomes) / Kompetenzen</p>

			<p>Die Studierenden</p> <ul style="list-style-type: none"> - lernen, spezifische Aspekte der französischen Landeskunde zu analysieren und darzustellen - erwerben ein Verständnis der historischen Entwicklung des Landes im europäischen Kontext sowie seiner politischen und wirtschaftlichen Strukturen - werden mit Wortschatz, Stil und Struktur wirtschafts- und berufsbezogener Textsorten vertraut gemacht - können reflektiert mit Stereotypen umgehen - erweitern ihre interkulturelle Kompetenz - werden in die Lage versetzt, das Interesse für Frankreich zu fördern und ihre Kenntnisse weiterzugeben. <p>Inhalte Die Studierenden werden in die französische Wirtschaftsfachsprache eingeführt. Sie erwerben Kenntnisse über französische Unternehmensstrukturen sowie über politische und rechtlichen Rahmenbedingungen unternehmerischen Handelns in Frankreich.</p>
<p>Practical Language Skills A – French 1/ Sprachpraxis A – Französisch 1</p> <p>EWK-M 9</p>	<p>Grammaire 1</p>	<p>Grammaire 1 (Winter 2018)</p> <p>Grammaire 1 (Winter 2017)</p> <p>Grammaire 1 (Winter 2016)</p>	<p>Learning outcomes / Competencies In this module element students should be enabled,</p> <ul style="list-style-type: none"> - to understand a wide range of demanding, longer texts - to master grammatical forms with confidence and to form complex sentences without errors, - to express themselves spontaneously and fluently and to improve their pronunciation if necessary <p>Contents Exercises to promote individual practical language competencies at the level of "independent language use" (level B2), namely in the basic skills of speaking, writing, listening and reading comprehension.</p> <p>-----</p>

			<p>Lernergebnisse (learning outcomes) / Kompetenzen In den Elementen dieses Moduls sollen die Studierenden befähigt werden,</p> <ul style="list-style-type: none"> - ein breites Spektrum anspruchsvoller, längerer Texte zu verstehen, - grammatische Formen in der Sprache sicher zu beherrschen sowie komplexe Sätze fehlerfrei zu bilden, - sich spontan und fließend auszudrücken und die Aussprache ggf. zu verbessern <p>Inhalt Übungen zur Förderung der individuellen sprachpraktischen Kompetenz auf dem Niveau der "selbständigen Sprachverwendung" (Referenzrahmen B2), und zwar in den Grundfertigkeiten Sprechen, Schreiben, Hör- und Leseverstehen.</p>
<p>Practical Language Skills A – French 1/ Sprachpraxis A – Französisch 1</p> <p>EWK-M 9</p>	<p>Traduction</p>	<p>Traduction 1 - thème et version (Winter 2018)</p> <p>Traduction 1 - thème et version (Winter 2017)</p> <p>Traduction 1 (Winter 2016)</p>	<p>Learning outcomes / Competencies In this module element students should be enabled,</p> <ul style="list-style-type: none"> - to understand a wide range of demanding, longer texts - to master grammatical forms with confidence and to form complex sentences without errors, - to express themselves spontaneously and fluently and to improve their pronunciation if necessary <p>Contents Exercises to promote individual practical language competencies at the level of "independent language use" (level B2), namely in the basic skills of speaking, writing, listening and reading comprehension.</p> <hr style="border-top: 1px dashed black;"/> <p>Lernergebnisse (learning outcomes) / Kompetenzen In den Elementen dieses Moduls sollen die Studierenden befähigt werden,</p>

			<ul style="list-style-type: none"> - ein breites Spektrum anspruchsvoller, längerer Texte zu verstehen, - grammatische Formen in der Sprache sicher zu beherrschen sowie komplexe Sätze fehlerfrei zu bilden, - sich spontan und fließend auszudrücken und die Aussprache ggf. zu verbessern <p>Inhalt Übungen zur Förderung der individuellen sprachpraktischen Kompetenz auf dem Niveau der "selbständigen Sprachverwendung" (Referenzrahmen B2), und zwar in den Grundfertigkeiten Sprechen, Schreiben, Hör- und Leseverstehen.</p>
Study Programme B.A. Language and Communication			
Practical Language Skills 2 – French/ Sprachpraxis 2 – Französisch SK-M 14/M 15 F	Analyse de textes littéraires	Analyse de textes littéraires (Winter 2018) Analyse de textes littéraires (Winter 2017) Analyse de textes littéraires (Winter 2016)	<p>Learning outcomes / Competencies In the elements of this module the students should be enabled,</p> <ul style="list-style-type: none"> - to understand longer, demanding texts and to capture implicit meanings - express themselves spontaneously and fluently, - to use the language (also translating) effectively and flexibly to create texts - express themselves clearly, in a structured and detailed manner on complex issues, making appropriate use of various means of linking texts. <p>Contents Promotion of individual practical language competencies at an advanced level (Reference Framework B2/C1).</p> <p>-----</p> <p>Lernergebnisse (learning outcomes) / Kompetenzen In den Elementen dieses Moduls sollen die Studierenden befähigt werden,</p> <ul style="list-style-type: none"> - längere, anspruchsvolle Texte zu verstehen und dabei auch implizite Bedeutungen zu erfassen, - sich spontan und fließend auszudrücken,

			<ul style="list-style-type: none"> - die Sprache (auch übersetzend) zur Erstellung von Texten wirksam und flexibel zu gebrauchen, - sich klar, strukturiert und ausführlich zu komplexen Sachverhalten zu äußern und dabei verschiedene Mittel zur Textverknüpfung angemessen zu verwenden. <p>Inhalte Förderung der individuellen sprachpraktischen Kompetenz auf Fortgeschrittenen-Niveau (Referenzrahmen B2/C1).</p>
<p>Language and Society/ Sprache und Gesellschaft</p> <p>SK-M 7 Please note that this module requires a certain pre-knowledge. Please ask your departmental coordinator for further advice</p>	<p>Language Variation Sprachvariation</p>	<p>Dialectologie française et géographie de la France (Winter 2018)</p> <p>Français écrit Français parlé (Winter 2017)</p> <p>Le Français hors de France (Winter 2016)</p>	<p>Learning outcomes / Competencies Students should acquire the ability to recognise and systematically describe phenomena of language contact within the studied languages on the basis of the principles of linguistic analysis acquired in Module 3 (and 4). They should be able to recognise variability in many respects (regional, social, historical) and recognise contact as fundamental characteristics of language and be enabled to incorporate this knowledge for the professional use of language.</p> <p>Contents Analysis of linguistic variation (social, regional, historical, etc.) and its function in human communities</p> <p>-----</p> <p>Lernergebnisse (learning outcomes) / Kompetenzen Durch das Studium des Moduls 7 sollen die Studierenden die Fähigkeit erwerben, auf der Basis der in Modul 3 (und 4) erworbenen Grundlagen sprachwissenschaftlicher Analyse Phänomene des Sprachkontakts in den studierten Sprachen zu erkennen und systematisch zu beschreiben. Sie sollen Variabilität in vielerlei Hinsicht (regional, sozial, historisch) und Kontakt als fundamentale Eigenschaften von Sprache erkennen und in die Lage versetzt werden, diese Erkenntnis als eine der Hauptgrundlagen für den professionellen Umgang mit Sprache in ihr Handeln mit einzubeziehen.</p> <p>Inhalte</p>

			Analyse sprachlicher Variation (sozial, regional, historisch, etc.) und ihre Funktion in menschlichen Gemeinschaften
--	--	--	--